
Protokół Nr 4/11 
 

z posiedzenia Komisji Dróg, Komunikacji i Budownictwa 
 

w dniu 16 wrzesieśnia 2011 roku 
godzina 10.00 

 
 
Obrady rozpoczęły się o godzinie 10.00 i trwały do godziny 12.00.             
 
Posiedzeniu przewodniczył Przewodniczący Komisji Marek Kwiecień. 
 
W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji Dróg, Komunikacji i 
Budownictwa ( lista obecności w załączeniu ). 
 
Ponadto na obrady przybyli również: 
−−−− Członek Zarządu Bogdan Gierada 
−−−− Skarbnik Powiatu Maria Klusek 
−−−− Z- ca Dyrektora Powiatowego Zarządu Dróg Zbigniew Wróbel 
−−−− Kierownik Referatu Inwestycji w Wydziale Rozwoju Agnieszka Bębacz 
 
Przewodniczący Komisji przywitał zebranych i zwrócił się z pytaniem, czy 
zgłaszają uwagi do porządku obrad przekazanego wraz z zaproszeniem na 
posiedzenie. 
 
Komisja nie zgłosiła żadnych uwag i przystąpiła do obrad według poniższego 
porządku: 
 

1. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji. 

2. Informacja o postępach realizacji zadań zawartych w „Wieloletnim Planie 

Inwestycyjnym Powiatu Kieleckiego na lata 2011 – 2015” wg stanu na dzień 

30.06.2011r. 

3. Informacja z wykonania budżetu Powiatu Kieleckiego za I półrocze 2011r. 

4. Informacja o kształtowaniu się wieloletniej prognozy, w tym o przebiegu realizacji 

przedsięwzięć, o których mowa w art. 226 ust. 3 z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach 

publicznych. 

5. Informacja o realizacji zgłoszonych wniosków. 

6.  Aktualna informacja o pracy Powiatowego Zarządu Dróg w Kielcach. 

7. Omówienie i zaopiniowanie pozostałych projektów materiałów i projektów uchwał na 

najbliższą sesję Rady Powiatu, w tym w sprawie: 
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1)  zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Powiatu Kieleckiego na lata 2011-2030, 

2) zmian w budżecie powiatu na 2011 rok, 

3) udzielenia pomocy finansowej i rzeczowej dla Miasta Kielce, 

4) wyrażenie zgody na przekazanie w drodze darowizny na rzecz Gminy Chęciny, 

nieruchomości położonej w obrębie Starochęciny gm. Chęciny, oznaczonej 

jako działka Nr 133/12, stanowiącej własność powiatu kieleckiego, 

5) zmiany Uchwały Nr II/13/10 Rady Powiatu w Kielcach z dnia 20 grudnia 

2010r.  w sprawie usta;enia składu osobowego Komisji Rewizyjnej Rady 

Powiatu w Kielcach oraz wyboru jej przewodniczącego, 

6) rozpatrzenia wyników kontroli dokonanej przez Komisję Rewizyjną Rady 

Powiatu w Kielcach, 

7) rozpatrzenia skargi na Starostę Kieleckiego.  

 

8. Sprawy różne. 

 

Ok. godz. 12.00 – wyjazd Komisji na teren budowy siedziby Starostwa Powiatowego  

                              w Kielcach, ul. Popiełuszki.       

 

Ad 1. 
Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji. 
 
Protokół Nr 3/11 z posiedzenia Komisji z dnia 6 czerwca 2011 roku został 
przyjęty. 
 
 
Ad 2. 
Informacja o postępach realizacji zadań zawartych w „Wieloletnim Planie 
Inwestycyjnym Powiatu Kieleckiego na lata 2011 – 2015” wg stanu na dzień 
30.06.2011r. 
 
Komisja przyjęła informację o postępach realizacji zadań zawartych w 
„Wieloletnim Planie Inwestycyjnym Powiatu Kieleckiego na lata 2011 – 2015” 
wg stanu na dzień 30.06.2011r. 
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Ad 3. 
Informacja z wykonania budżetu Powiatu Kieleckiego za I półrocze 2011r. 
 
Informację z wykonania budżetu Powiatu Kieleckiego za I półrocze 2011r. 
przedstawiła Skarbnik Powiatu Kieleckiego Maria Klusek. 
 
Radny Jan Cedro 
„ Czy w jakiś sposób, jeżeli chodzi o upływ czasu mamy pewną proporcję, w 
zakresie tej dużej inwestycji, czyli budowy siedziby Starostwa? Jak widzi to 
Pani z punktu widzenia finansowego?” 
 
Skarbnik Powiatu Maria Klusek 
„ Inwestycję prowadzi Wydział Rozwoju i z rozmów z panią Naczelnik mam 
informację, że te środki do końca roku zostają wydatkowane.” 
 
Informacja z wykonania budżetu Powiatu Kieleckiego za I półrocze 2011r 
została przyjęta. 
 

Ad 4. 

Informacja o kształtowaniu się wieloletniej prognozy, w tym o przebiegu 
realizacji przedsięwzięć, o których mowa w art. 226 ust. 3 z dnia 27 sierpnia 
2009 r. o finansach publicznych. 
 
Komisja przyjęła informację o kształtowaniu się wieloletniej prognozy, w tym o 
przebiegu realizacji przedsięwzięć, o których mowa w art. 226 ust. 3 z dnia 27 
sierpnia 2009 r. o finansach publicznych. 
 

Ad 5. 
Informacja o realizacji zgłoszonych wniosków 
 
Odpowiedzi na wnioski zostały przekazane Komisji. 

 
Ad 6.  
Aktualna informacja o pracy Powiatowego Zarządu Dróg w Kielcach. 
 
Z-ca Dyrektora PZD Zbigniew Wróbel 
 „ Jesteśmy po wszystkich przetargach. Z inwestycji, które mamy w planach 
mamy problem z inwestycją w Łabędziowie, gdzie miał być budowany przepust. 
W międzyczasie część gruntu została zajęta pod drogę krajową, w związku z 
czym przesunęło się w czasie wydanie pozwolenia na budowę. Została ta jedna 
inwestycja, prace trwają. Odbyły się przetargi na dostawę soli, piasku.  
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Na 10 października planowany jest przetarg na piaskarki. Przygotowania do 
zimy już trwają.” 
 
Radny Mieczysław Kędzierski 
„ Chciałem uzupełnić wypowiedź odnośnie kontroli i dodać, że Komisja 
Rewizyjna zajmowała się również odbiorem inwestycji drogowych. 
Chcemy, żeby na Komisji Dróg, Komunikacji i Budownictwa wypracować taki 
mechanizm, żeby te odbiory były jak najbardziej prawidłowe. Moim zdaniem 
powinno być to z udziałem Zarządu Dróg, bo jest to komórka, która powinna to 
kontrolować, a komisja odbierająca powinna być poszerzona o przedstawicieli 
urzędów gmin. Jest to temat do dyskusji, spróbujmy wypracować, aby te 
odbiory były solidne.” 
 
Radny Władysław Karol Jacewicz 
„ Przekażę uwagi radnych gminy Zagnańsk dotyczące działalności PZD.  
Droga powiatowa w miejscowości Umer, jest prośba, aby była ona odśnieżana w 
pierwszej kolejności, bo będzie tam jeździł autobus dowożący dzieci do szkoły. 
Następna sprawa to odwodnienie przy drodze na Chrustach.  
Kolejna to droga Jaworze. Ta droga została odebrana niedawno i z tego, co 
sołtysi i radni przekazali są tam nieuprzątnięte pobocza.  
Sprawa drogi do Szałasu – droga jest kompletnie rozjechana, droga łącząca 
powiat skarżyski z naszym. Droga, która była kiedyś zaplanowana do 
przebudowy, jest to wstyd dla powiatu kieleckiego. 
Następna sprawa – droga Samsonów- Dudków, która jest drogą bitą. 
Sprawa mostu w miejscowości Piechotne – uszkodzony most.  
Było mi przykro, kiedy radni gminni powiedzieli, że produkujemy buble. 
Chodzi o drogę Kielce- Zagnańsk, droga się rozlatuje i Wójt prosił, aby 
wystąpić do wykonawcy o naprawę. 
Kolejna inwestycja to górka w Tumlinie. Uważam, że jest zrobiona dobrze, ale 
chwasty na poboczach przyćmiły wszystko.  
Ostatnia sprawa to miejscowość Tumlin Zacisze - brak rowów po lewej stronie 
drogi i apel o koszenie poboczy.” 
 
Członek Zarządu Bogdan Gierada 
„ My ślę, że powinniśmy iść w stronę zakupu ciągników dla każdego obwodu, 
tak jak zaplanowaliśmy, wtedy łatwiej będzie zadbać o te pobocza. 
 
 
 
 
 
 
 



5 
 

Przewodniczący Komisji Marek Kwiecień 
„ Proponuję wniosek do Zarządu: 
 

Komisja wnioskuje do Zarządu Powiatu by w budżecie na przyszły rok 
zaplanować zakup dwóch ciągników wielofunkcyjnych (z odpowiednim 
sprzętem do koszenia poboczy i rowów) na potrzeby obwodów drogowych. 
 
 
Wniosek został przyjęty jednogłośnie. 
 
 
Radny Ireneusz Żak 
„ Na posiedzeniu Komisji Bezpieczeństwa również zgłoszony został taki 
wniosek.” 
 
Radny Grzegorz Świt 
„ W czerwcu zgłaszałem, że pobocza są nie wycięte. Teraz przyszło pismo z 
urzędu gminy, w którym wskazane są 4 drogi powiatowe, gdzie do tej pory nie 
są wycięte trawy. Przy tych drogach rosną krzaki, które stwarzają 
niebezpieczeństwo. Są to drogi Chmielowice, Grochów, Dębska Wola, Lisów. 
Byłem na inwestycji w Radomicach. Jest tam skrzyżowanie, prosiłem żeby 
poprawić znaki, ale nadal ich nie widać. 
Jeżeli chodzi o inwestycje, to cieszę się, że są odbiory, ale np. był odbiór 
chodnika w Bilczy, gdzie inwestor podjął się wybudowania zjazdu dla 
niepełnosprawnych, ale do tej pory tego zjazdu nie ma, są dwa schodki. Jest to 
kwestia dopilnowania, żeby inwestor to wykonał.” 
 
Przewodniczący Komisji Marek Kwiecień 
„ Ja czekam już 2 lata na wybudowanie zjazdu przy kościele w Chmielniku, w 
ogóle w całym powiecie, żeby takie zjazdy były wybudowane.”  
 
Radny Mieczysław Kędzierski 
„ Chciałbym zapytać, czy mamy bezpośrednio zgłaszać się do kierowników 
obwodów z tymi problemami, bo uważam, że na Komisji nie jest dobre takie 
szczegółowe omawianie. Do kogo mamy się zwracać?” 
 
Radny Władysław Karol Jacewicz 
„ Do dyrektora PZD w obecności członka Zarządu odpowiedzialnego za drogi, 
bo dyrektor nie, nie robi, bo nie chce, ale dlatego, że nie ma pieniędzy.” 
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Przewodniczący Komisji Marek Kwiecień 
„ Wypracowaliśmy z dyrektorem taką formę, że pisze to rada sołecka, 
mieszkańcy, ja jeżeli uznam, że jest to zasadne, to piszę swoją opinię z prośbą o 
wykonanie i pozytywne rozpatrzenie. Część tych próśb zostaje rozpatrzona 
pozytywnie, a część nie. Myślę, że jest to dobra forma, bo zostaje jakiś ślad.” 
Członek Zarządu Bogdan Gierada 
„ Popieram radnego pana Jacewicza, że za wszystkim idą pieniądze. Trzeba 
wypracować mechanizm, że w kwestiach ważnych, gdy chodzi o duże pieniądze 
można angażować dyrektora, ale do takich małych spraw trzeba wyznaczyć 
pracownika.” 
 

Z-ca Dyrektora PZD Zbigniew Wróbel  
„W drobnych sprawach można dzwonić do kierowników obwodów, ale jeżeli 
chodzi np. o zrobienie kilometra drogi, to wiadomo, że oni nie podejmą decyzji. 
Dobrze, że kierownicy obwodów są informowani o usterkach, bo sami nie są w 
stanie wszystkiego sprawdzić.” 
 
Przewodniczący Komisji Marek Kwiecień 
„ Czyli ustalamy, że drobne sprawy załatwiamy przez kierowników obwodów i 
takie są sugestie Komisji” 
 
 
Komisja przyjęła informację o pracy Powiatowego Zarządu Dróg. 
 
 
Ad 7. 
Omówienie i zaopiniowanie pozostałych projektów materiałów i projektów 
uchwał na najbliższą sesję Rady Powiatu, w tym w sprawie: 
 
 

•••• zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Powiatu Kieleckiego na lata 2011-2030 

 
•••• zmian w budżecie powiatu na 2011 rok 

 
Skarbnik Powiatu Maria Klusek 
„ WPF i budżet są ze sobą ściśle związane. Zmian w budżecie dokonujemy po 
raz trzeci, natomiast na pierwszej sesji nie były dokonywane zmiany w WPF. 
Zmian w WPF dokonuje się wtedy tylko, gdy narusza się limity. 
Od lat prowadzone są prace przystosowawcze w DPS w Łagiewnikach. 
Ponieważ na realizacji zadania inwestycyjnego, czyli modernizacji tego 
największego budynku pozostała kwota 400 tys., natomiast są do wykonania 
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kanalizacje sanitarne, w związku z tym przenosimy z tego dużego zadania kwotę 
400 tys. na realizację tej kanalizacji i tu następuje naruszenie limitów i stąd 
wprowadzamy zmianę w WPF, bo zgodnie ze stanowiskiem RIO, wtedy kiedy 
naruszane są limity trzeba zmieniać WPF i taka zmiana została wprowadzona.    
Jeżeli przejdziemy do uchwały w sprawie zmian w budżecie powiatu, to na 
stronę dochodową wprowadzamy kwotę 1 014 892 zł, natomiast na stronę 
wydatkowa kwotę 1 601 732 zł.  
W dziale gospodarka gruntami i nieruchomościami plan udało się wykonać                 
w większym stopniu o 125 tys. zł i te środki wprowadzamy do budżetu na stronę 
dochodową. W dziale Starostwo Powiatowe mamy większe wpływy z kar 
pieniężnych oraz ze sprzedaży składników majątkowych, także zaplanowane 
wpływy z opłat komunikacyjnych w półroczu zostały już w większym stopniu 
zrealizowane. 
Jeżeli chodzi o stronę wydatkową , to środki te zostały rozdysponowane 
następująco: 200 tys. zł do Starostwa jako że pomieszczenia, które zajmuje 
wydział komunikacji, wynajmujący podniósł czynsz i trzeba to sfinansować.  
Dla komendy Policji 100 tys. na doposażenie naszych placówek w terenie. W 
uchwale są ujęte przeniesienia między rozdziałami. 
 
Radny Władysław Karol Jacewicz 
„ Wolne środki o których mowa w art. 217 ust. 2. proszę mi to wytłumaczyć” 
 
Skarbnik Powiatu Maria Klusek 
„ Jest zakończenie roku budżetowego i pozostają wolne środki w budżecie i to 
jest nic innego, jak wolne środki z roku 2010” 
 
Radny Władysław Karol Jacewicz 
„ Pamiętacie o czym mówiliśmy na początku kadencji, gdzie miały iść 
wszystkie wolne środki, a widzicie gdzie idą. Chciałem tylko zwrócić na to 
uwagę, że mówimy, apelujemy, a rozdysponowane jest zupełnie inaczej.” 
 
Skarbnik Powiatu Maria Klusek  
„ Chciałam tylko przypomnieć, że na poprzedniej sesji przekazano dodatkowe 
800 tys. zł na drogi” 
 
Przewodniczący Komisji Marek Kwiecień 
„ Będziemy pokrywać straty Lotniska Masłów w kwocie 40 tys. zł. proszę 
przypomnieć ile płacimy składkę i dlaczego musimy dokładać i czy wszyscy tak 
dokładają, bo ostatnio prezes lotniska wypowiadał się w samych superlatywach 
o działalności i planach.” 
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Skarbnik Powiatu Maria Klusek  
„ W tym roku ta strata nie jest duża. Nie płacimy żadnej składki, bo mamy swoje 
udziały, które wszędzie wykazujemy. Stratę musimy pokryć, bo jesteśmy 
udziałowcem.” 
 
Członek Zarządu Bogdan Gierada 
„ Na koniec roku jako udziałowcy wyrównujemy straty, które przynosi lotnisko. 
Lotnisko nie funkcjonuje jako pasażerskie dlatego są straty, natomiast należy 
podkreślić, że lotnisko rozwija się, poszerzono pas startowy, zakupiono nową 
nawigację. Na inwestycje pieniądze daje Marszałek i są kolejne transze, które 
mają doprowadzić do tego, żeby lotnisko stało się lotniskiem pasażerskim. To 
nie jest jednak takie proste, są pewne procedury, które trzeba spełnić.” 
 
Radny Grzegorz Świt 
„ Czy lotnisko wystąpiło o jakąkolwiek promesę, gdzie ma powstać ten pas, 
gdzie mają latać te samoloty do 50 osób? Turbośmigłowce nad domami, kto 
wyda pozwolenie? Ochrona środowiska, park krajobrazowy w pobliżu, moim 
zdaniem jest to niepotrzebne wydawanie pieniędzy.” 
 
Członek Zarządu Bogdan Gierada 
„ Pozwolenie na poszerzenie pasa zostało wydane, gdyż budowa jest 
zakończona i odebrana, czyli aspekt środowiskowy na pewno został zachowany. 
Wiadomo, że beneficjentem wiodącym, który daje pieniądze na rozbudowę jest 
Marszałek, którego działania zmierzają do doprowadzenia do tego, aby lotnisko 
miało status lotniska pasażerskiego” 
 
Przewodniczący Komisji Marek Kwiecień 
„ Dobrze, że w powiecie mamy takie lotnisko, które się rozwija, ale interesuje 
mnie dlaczego są straty, które musimy pokryć”  
 
Radny Władysław Karol Jacewicz 
„ My pokrywamy straty proporcjonalne do posiadanych udziałów, ale ogólna 
strata jest większa. Uważam, że informacja powinna być złożona na piśmie, 
jakie są zamierzenia. Trzeba pamiętać, że dokapitalizowanie spółki z 
jakichkolwiek pieniędzy nie oznacza, że nie będzie ona dalej generować straty. 
Musimy się zastanowić, czy chcemy być udziałowcem firmy, która ponosi 
straty, bo wybudowanie pasa nie oznacza, że nie będzie straty. Lotnisko zarabia 
na opłatach lotniskowych i czy koszty związane z funkcjonowaniem lotniska 
będą pokryte przychodami i chcemy taką informację, bo nikt nie neguje, że 
lotnisko jest potrzebne. To lotnisko może być małym lotniskiem aeroklubu, bo 
młodzież musi gdzieś ćwiczyć.” 
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Radny Ryszard Mańkus 
„ Czy prace na lotnisku mają trwać, aż do 2015r.?” 
 
Członek Zarządu Bogdan Gierada 
„ Prace, które mają trwać do 2015r. mają doprowadzić do tego, aby lotnisko 
stało się lotniskiem pasażerskim.” 
 
Przewodniczący Komisji Marek Kwiecień 
„ My ślę, że jest to dobry pomysł, aby przygotować taką informację, a najlepiej 
gdyby nowy pan Prezes sam ją przedstawił na następnym posiedzeniu Komisji.”  
 
Skarbnik Powiatu Maria Klusek 
„ W nawiązaniu do uchwały w sprawie zmian w budżecie. Zwracałam się do 
Komisji Budżetu i Finansów o wyrażenie zgody na włączenie do uchwały w 
sprawie zmian w budżecie 3 programów, na które są już środki finansowe i 
umowy zostały podpisane. Są to programy realizowane przez Zespół Szkół Nr 5 
w Łopusznie pod nazwą „ Wykwalifikowany absolwent na rynku pracy”,                      
„ Lepszy start dla młodych hotelarzy”, „ Promocja integracji społecznej – 
wyższe kwalifikacje bezpieczna przyszłość.” Jeżeli będziemy czekać na kolejną 
sesję, to będą mieli zablokowane wydatkowanie tych środków.”   
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie projekty uchwał w sprawie zmieniająca 
uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Kieleckiego na lata 2011-2030 oraz zmian w budżecie powiatu na 2011 r. 
 
   

•••• udzielenia pomocy finansowej i rzeczowej dla Miasta Kielce 
 
Skarbnik Powiatu Maria Klusek 
„ W budżecie powiatu zaplanowane były środki na urządzenia infrastruktury 
technicznej na zagospodarowanie terenu, czyli budowa systemu kanalizacji 
sanitarnej w ramach budowy siedziby dla starostwa powiatowego. To zadanie 
wykonuje miasto Kielce, które przeznacza 50% środków, natomiast abyśmy 
mogli przekazać środki potrzebna jest uchwała intencyjna, bo takie są procedury 
wynikające z ustawy o finansach publicznych” 
 
Radny Mieczysław Kędzierski 
„ Inwestycja, która jest wykonywana w Nowej Słupi, tzn. budowa hali, czy 
powiat wywiązał się w całości z przekazania tych środków?” 
 
 
 



10 
 

Skarbnik Powiatu Maria Klusek 
„ Powiat wywiązał się w całości, został podpisany aneks na przedłużenie 
terminu budowy do lipca 2012r., bo wystąpiły tam komplikacje z terenem, ale 
szczegółowe kwestie zna Wydział Rozwoju.” 
 
Radny Mieczysław Kędzierski 
„ Pytam, dlatego że firma zeszła z budowy, a zamiast hali jest „basen”. Czy 
powiat kontroluje wydatkowanie tych środków, bo powinny być wydawane w 
miarę postępu robót, a tych robót nie widać, budynek niszczeje.” 
 
Skarbnik Powiatu Maria Klusek 
„ W umowie były zawarte zapisy takie, że w miarę przedstawiania faktur za 
sfinansowanie określonych prac, będą mieli przekazywane transze.                        
W związku z tym, że inwestycja była realizowana, przekazywaliśmy środki.               
W umowie były zawarte terminy ostatecznego rozliczenia, mimo że mamy 
faktury, to ostateczne rozliczenie nastąpi w lipcu 2012r.” 
 
Radny Mieczysław Kędzierski 
„ Czy w aneksie jest zmiana terminu, czy też kwoty współfinansowania?” 
 
Skarbnik Powiatu Maria Klusek 
„ Kwota absolutnie się nie zmieniła, bo w momencie, gdy wyszły problemy, 
Zarząd zdecydował, że nie będzie żadnych dodatkowych pieniędzy.” 
 
Radny Władysław Karol Jacewicz 
„ Jaki jest koszt tej inwestycji?” 
 
Radny Mieczysław Kędzierski 
„ Jest to 1 370 tys. po stronie powiatu, po stronie gminy miało być tyle samo 
środków unijnych również.” 
 
Skarbnik Powiatu Maria Klusek 
„ W sumie miały to być około 4 mln.” 
 
Radny Władysław Karol Jacewicz 
„ Mogli śmy te pieniądze inaczej spożytkować tak, aby wszyscy mieszkańcy 
powiatu mogli korzystać.” 
 
Radny Mieczysław Kędzierski 
„ Hala jest potrzebna dla młodzieży.” 
 
Radny Władysław Karol Jacewicz 
„ Kto później utrzyma halę?” 
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Radny Mieczysław Kędzierski 
„ Podejrzewam, że halę będzie utrzymywać gmina, ale martwi mnie, że dzieci 
nie mają gdzie ćwiczyć a inwestycja się opóźnia i niszczeje. Służby Starostwa, 
które są odpowiedzialne za tą inwestycję powinny reagować. Podaje się w 
mediach, że wina jest po stronie projektanta, a tym czasem projektant otrzymuje 
od gminy bardzo dobre referencje.” 
 
Przewodniczący Komisji Marek Kwiecień 
„ My ślę, że potrzebna jest pełna informacja przygotowana przez Zarząd, osobę, 
która jest odpowiedzialna z ramienia Zarządu za tą budowę, aby każdy radny 
taką informację otrzymał.” 
 
Radny Władysław Karol Jacewicz 
„ Zaproponowałem na sesji ogródki dla dzieci i dla dorosłych i za kwotę, którą 
przeznaczamy na budowę hali mielibyśmy ogródki w całym powiecie. 
Zamykanie się w halach to nie jest dobry pomysł.” 
 
Radny Mieczysław Kędzierski 
„W Nowej Słupi jest szkoła powiatowa i gimnazjum, gdzie dzieci ćwiczą na 
korytarzu od 8 czy 10 lat, to jest kompromitacja dla powiatu i gminy.” 
 
Radny Władysław Karol Jacewicz 
„ Dla dzieci szkolnych budujmy sale gimnastyczne, a nie hale.” 
 
Skarbnik Powiatu Maria Klusek 
„ To nie jest duża budowla, tylko tak szumnie się nazywa.” 
 
Przewodniczący Komisji Marek Kwiecień 
„ Czy jeżeli będziemy budować w Kielcach jakąś nową inwestycję, to będziemy 
sami robić kanalizację, bo to miasto Kielce będzie pobierać podatki i powinno w 
100% wykonywać takie zadania” 
 
Radny Władysław Karol Jacewicz 
„ Miasto Kielce robi tam, gdzie ma plan. Jeżeli inwestor życzy sobie w innym 
miejscu, to albo czeka, aż zrobi to miasto, a jak chce szybciej, to prosi, żeby 
miasto zrobiło to w ramach inicjatywy i musi przekazać środki.” 
 
Przewodniczący Komisji Marek Kwiecień 
„ Kiedy kupowaliśmy grunt, to zapewniano nas, że działka jest w pełni 
uzbrojona” 
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Radny Władysław Karol Jacewicz 
„ Jaka jest dokładnie kwota, którą przekazujemy?” 
 
Skarbnik Powiatu Maria Klusek 
„ Jest to kwota 170 tys., a w pierwszej wersji było 500 tys. Po przetargu okazało 
się, że będzie mniejsza.” 
 
Radny Władysław Karol Jacewicz 
„ Byłem przeciwnikiem budowy tej instytucji.” 
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej i rzeczowej dla Miasta Kielc. 

 
 

• wyrażenie zgody na przekazanie w drodze darowizny na rzecz 
Gminy Chęciny, nieruchomości położonej w obrębie Starochęciny 
gm. Chęciny, oznaczonej jako działka Nr 133/12, stanowiącej 
własność powiatu kieleckiego, 

•••• zmiany Uchwały Nr II/13/10 Rady Powiatu w Kielcach z dnia 20 
grudnia 2010r. w sprawie ustalenia składu osobowego Komisji 
Rewizyjnej Rady Powiatu w Kielcach oraz wyboru jej 
przewodniczącego, 

 
Komisja zaopiniowała pozytywnie projekty powyższych uchwał. 

 
 

•••• rozpatrzenia wyników kontroli dokonanej przez Komisję 
Rewizyjną Rady Powiatu w Kielcach, 

 
 
Radny Mieczysław Kędzierski 
„ Komisja dokonała kontroli Powiatowego Zarządu Dróg. Generalnie nie było 
uwag do procedur prowadzonych w PZD. Komisja zwróciła uwagę na sprawy 
związane z typowaniem inwestycji, wnioskowała również, aby Komisja Dróg, 
Komunikacji i Budownictwa miała większe uprawnienia, bo Komisja zgłasza, 
np. budowę drogi na terenie powiatu, która jest nieprzejezdna i nic w tej sprawie 
się nie dzieje. W związku z tym chcemy wypracować, aby te wnioski były brane 
pod uwagę, a radni uczestniczyli w pracach inwestycyjnych, a nie tylko 
zatwierdzali, to co jest im przedstawione. Generalnie nie stwierdziliśmy prac 
związanych z nadużyciem, oczywiście jest wiele do poprawienia z np. 
funkcjonowaniem obwodów drogowych.” 
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Przewodniczący Komisji Marek Kwiecień 
„ W pełni popieramy te wnioski. Taką debatę toczymy z Zarządem co roku, a 
wyniki są różne” 
 
 

•••• rozpatrzenia skargi na Starostę Kieleckiego.  
 
Radny Mieczysław Kędzierski 
„ Sprawa dotyczy rozbiórki budynku mieszkalnego w gminie Zagnańsk. 
Prawnicy wypowiadają się, że decyzja w tej sprawie wydana przez ówczesnego 
wójta była wadliwa. Na chwilę obecną nie wiadomo, czy kiedykolwiek ten 
budynek zostanie rozebrany. Poprosiłem na posiedzenie radcę prawnego, który 
wypowiedział się, że jest mu niezręcznie wydawać opinię na temat skargi na 
Starostę ponieważ jest on jego pracownikiem. Mam w związku z tym pytanie, 
czy Komisja Rewizyjna może się w takich sprawach podpierać prawnikami z 
zewnątrz?” 
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie projekty powyższych uchwał. 
 

Przewodniczący Komisji Marek Kwiecień 
„ Proszę pana Starostę, aby na następną Komisję przygotować informacje z 
zakresu realizacji inwestycji pn. „Hala sportowa w Nowej Słupi.” 

 
Ad 8. 
Sprawy różne. 
 
Radny Ryszard Mańkus 
„ Czy gmina Górno podpisała porozumienie odnośnie chodnika? 
 
Z- ca Dyrektora PZD Zbigniew Wróbel 
„ Dotarła umowa z gminy Górno podpisana przez Wójta, z tym, że był w nie 
błąd i jest to kwestia przywiezienia nowej umowy.” 
 
Przewodniczący Komisji Marek Kwiecień 
„ Około godz. 12 zaplanowałem wyjazd Komisji na plac budowy Starostwa, bo 
dochodzą niepokojące sygnały, że prace idą niezgodnie z harmonogramem 
budowy i chciałem to sobie potwierdzić. Czy Komisja zgadza się na wyjazd?” 
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Radny Jan Cedro 
„ Jeżeli pan Przewodniczący tak zaplanował, to myślę, że powinniśmy jechać.” 
 
Członek Zarządu Bogdan Gierada 
„ Konsorcja wygrywają przetargi i jest to problem. Starostwo odwołało się do 
KIO, które uznało, że wszystko jest w porządku i Konsorcjum buduje siedzibę 
Starostwa. Są małe poślizgi, nie wiadomo z kim rozmawiać, bo jest 3 szefów.” 
 
Radny Jan Cedro 
„ Z własnej inicjatywy miałem możliwość uczestniczenia w posiedzeniu rady 
budowy i podzielam trudności, o których mówił pan Starosta Gierada, ale 
podziwiam aktywność i determinację pana Starosty Janusa i sugestie i 
kreatywność, którą powinien wykonywać generalny wykonawca, a nie inwestor, 
to bardziej tę kreatywność wykazywał pan Starosta. Mówię tu bardzo 
konkretnie, bo zasugerował i zmobilizował, żeby doprowadzić do spotkania z 
władzami nadrzędnymi.” 
 
Przewodniczący Komisji Marek Kwiecień 
„ Starosta Janus jest bardzo zaangażowany i z tego, co wiem, to jest tam prawie 
codziennie.” 
 
Radny Władysław Karol Jacewicz 
„ Trzeba bardzo ostrożnie o tym mówić, bo jest to umowa handlowa na wielkie 
pieniądze i znam ze swojego działania współpracę z konsorcjami firm 
zachodnich i wiem, że jest to droga przez mękę i wiem jak oni budują, przez 
podwykonawców i jak trzeba coś zrobić, to nie ma z kim rozmawiać i dobrze, że 
Starosta Janus tego pilnuje i tak powinno być.” 
 
Radny Mieczysław Kędzierski 
„ Powiat wynajął firmę inspektorską, za bardzo duże pieniądze i jest rolą 
inspektorów pilnowanie tej budowy, aby była prowadzona zgodnie z 
dokumentacją.” 
 
 
Członek Zarządu Bogdan Gierada 
„ Nadzór nad budową jest bardzo fachowy.” 
 
 
Przewodniczący Komisji  Marek Kwiecień 
„ Proszę przedstawić bieżącą sytuację inwestycji dotyczącej budowy siedziby 
Starostwa.” 
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Kierownik Referatu Inwestycji Agnieszka Bębacz 
„ Zaawansowanie rzeczowo- finansowe powinno być ponad 4 mln, a jest 2,5 
mln, jest to około 50% w stosunku do planu. Powinniśmy kończyć parter, a 
jesteśmy na etapie przyziemia. Na 5 segmentów jest zalany jeden strop. 
Niewątpliwie jest opóźnienie i najprawdopodobniej są to kłopoty finansowe 
wykonawcy. 
Jest harmonogram, z którego wynika, że momenty rozpoczęcia na niektórych 
elementach sięgają do 90 dni, jeżeli chodzi o zakończenie elementów, to nie ma 
tu tak dużych opóźnień. Nie pozwalamy na zbytnią weryfikację harmonogramu, 
bo nie będziemy mieć argumentu na ewentualne odstąpienie od umowy. Data 
końcowa realizacji to marzec 2013r., 24 miesiące od podpisania umowy.  
Jest postanowienie umowne, że jeżeli będą ponad 60 dniowe opóźnienia na 
wykonywanie jakiegoś elementu, to jest już podstawa do odstąpienia od umowy. 
Jednak gdybyśmy odstępowali od umowy, to łatwo nie rozstaniemy się z tym 
wykonawcą.” 
 
Radny Ireneusz Żak 
„ Interesuje mnie jeżeli chodzi o harmonogram prac, jaki to jest etap. Po drugie 
jest pewne niebezpieczeństwo, jeżeli bierze się wykonawcę i podwykonawcy się 
nie płaci, to jeżeli budowa trafiłaby w inne ręce, to i tak musimy podwykonawcy 
zapłacić.” 
 
Kierownik Referatu Inwestycji Agnieszka Bębacz 
„ Wspomniałam o oświadczeniu, które jest pewnym zabezpieczeniem dla nas na 
wypadek podwójnej zapłaty. Kodeks cywilny przewiduje, że odpowiedzialność 
za zapłatę podwykonawcy ponosi inwestor, więc my na etapie przygotowania 
zawarliśmy taki wymóg dla nas.” 
 
Radny Ireneusz Żak 
„ Wiem, że są pewne procesy technologiczne, betony, wiązania i inne rzeczy, 
tego nie przeskoczymy, bo to wymaga pewnego czasu, natomiast interesuje 
mnie jeszcze jedna rzecz, bo napewno mamy swoich inspektorów nadzoru, jak 
wygląda dziennik budowy, czy są wpisy związane z opóźnieniami, bo jeżeli 
kiedykolwiek będziemy ubiegali się o rozwiązanie umowy, Sąd będzie patrzył, 
co jest zapisane w dzienniku budowy.” 
 
Kierownik Referatu Inwestycji Agnieszka Bębacz 
„ Wpisywane są daty, kiedy jest zgłoszenie elementów do odbioru, natomiast 
inspektor nie wpisuje, że dany element jest wykonany z opóźnieniem.” 
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Radny Jan Cedro 
„ Jest dokument, który ma nie mniejszą wagę, a mianowicie protokoły 
posiedzeń poniedziałkowych z kierownictwem budowy i tam, jestem 
przekonany, że te wpisy są regularnie dokonywane.” 
 
 
Kierownik Referatu Inwestycji Agnieszka Bębacz 
„ Dokładnie, na każdej naradzie jest ten sam problem podnoszony – opóźnienia. 
Kierownik budowy przedkłada plan działania na dany tydzień i po tygodniu 
podsumowuje, to co zrobił. Jeszcze nie było tygodnia, kiedy w 100% 
zrealizowałby, to co zaplanował.” 
 
Radny Władysław Karol Jacewicz 
„ Powinniśmy robić cyklicznie wystąpienia do Konsorcjum.” 
 
Kierownik Referatu Inwestycji Agnieszka Bębacz 
„ Było takie wystąpienie, byli zaproszeni wszyscy przedstawiciele 
konsorcjantów i padły deklaracje, że będą środki finansowe, będzie 
przyspieszenie robót.” 
 
Przewodniczący Komisji  Marek Kwiecień 
„ Wyprzedzając niektóre fakty chciałbym złożyć wniosek, aby na najbliższej 
sesji Rady Powiatu ( 19 września ) była przedstawiona informacja dotycząca 
realizacji tej inwestycji, ponieważ jako radni jesteśmy zaniepokojeni. Dobrze 
byłoby, aby Starosta w swoim sprawozdaniu umieścił szerszą informację na ten 
temat.” 
 
 
 
W dalszej części posiedzenia Komisja udała się na plac budowy siedziby 
Starostwa Powiatowego, gdzie informacji udzielali: 
 
- Dyrektor budowy Rafał Kasprzyk 
- Kierownik budowy Ryszard Kasprzyk 
- Inspektor Nadzoru Robót Elektrycznych Witold Ciepluch 
- Prezes firmy podwykonawczej FUGIT Jerzy Janaszek 
 
Podstawowe parametry obiektu to: 

• wielkość działki - 2 hektary,  
• wszystkie drogi - 1,20 ha,  
• parking na ok. 60 samochodów, 
• garaże na 6 samochodów,  
• budynek ma 22800m²,  
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• 5 kondygnacji,  
• kubatura - 48 tys. powierzchni użytkowej.  

 
Termin realizacji inwestycji:kwiecień 2011 do marzec 2013. Na dzień dzisiejszy 
notowane są opóźnienia. Jest problem z przepływem środków między 
uczestnikami procesu inwestycyjnego. Trwają przygotowania się do zwiększenia 
nacisku na podwykonawców, którzy przystopowali z pracami. Do końca roku 
nie jest możliwe doprowadzenie obiektu do stanu surowego. 
 
 
Na tym protokół zakończono. 
 
 

Przewodniczący Komisji 
                                                                                      
 

                                                                                            Marek Kwiecień 
 
 
 
 


